
Geachte ambtenaar, 

Ik schrijf u naar aanleiding van het schokkende wetvoorstel dat momenteel in behandeling is. Dit 
voorstel lijkt ingrijpende gevolgen te hebben voor onze sector en andere sectoren die hiermee 
verbonden zijn. 

Nederland staat bekend als een delta, met een van 's werelds meest vruchtbare landbouwgronden. 
Door deze vruchtbaarheid wordt er veel van de grond gevraagd, wat vereist dat de grond goed 
bemest wordt om opbrengst te behouden. Dankzij derogatie mochten we meer bemesten om 
bodemverschraling te voorkomen, wat cruciaal is voor duurzame landbouw. Echter, nu lijkt de 
EU dezelfde bemestingsnormen te willen opleggen, ongeacht de verschillen in bodemtype en 
klimaat binnen Europa. Is dit compatibel met het concept van kringlooplandbouw en 
evenwichtsbemesting? 

Ik heb enkele vragen en bezorgdheden die ik graag wil delen: 

1. Waarom is er zoveel haast bij de goedkeuring van dit wetvoorstel door een demissionair 
kabinet? Is het nieuwe kabinet het hiermee eens? 

2. Is dit wetvoorstel niet in strijd met het Verdrag van Aarhus? 
3. Is er overtuigend bewijs dat deze maatregelen effectief zullen zijn? Met name gezien het 

onderzoek dat aangeeft dat grasland grote hoeveelheden stikstof uit kunstmest kan 
opnemen zonder nadelige effecten in de bodem achter te laten. Citaat: ''Gemaaid grasland 
kan gemakkelijk 400-600 kg N per ha uit kunstmest opnemen (Prins 1984, Schröder et al., 2009) 
zonder minerale stikstof (Nmin) na te laten in de bodem in het najaar. Deze Nmin is gevoelig voor 
nitraatuitspoeling in de winter. Ook bij mest en combinaties van mest en kunstmest is er tot een gift 
van 400 kg werkzame N per ha geen duidelijke toename van Nmin (Figuur 2).''(Bron: NMI - Uitspoeling 
stikstof: Hoe verhoudt kunstmest zich ten opzichte van dierlijke mest; link:  
https://edepot.wur.nl/587665) 

4. Volgens ons is het korten van 30% van de rechten bij verhandelen disproportionele last. Ook 
generieke maatregelen > dan 10% vallen onder disproportionele last.  

 

Daarnaast wil ik benadrukken dat deze wetswijziging geen directe oplossing lijkt te bieden voor 
het actuele mestprobleem waarmee we dit jaar worden geconfronteerd. Het lijkt daarom niet 
gepast om dit met haast door te voeren door een demissionair kabinet. 

Ik hoop op een spoedig en constructief antwoord, gezien de urgentie van deze kwestie voor onze 
sector en de bredere gemeenschap die hierdoor wordt beïnvloed. 

Met vriendelijke groet, 

De Groot, S 

Werkzaam in de agrarische sector 

 


